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Laglig vägg i Rinkeby-Kista 
Svar på medborgarförslag 

Förslag till beslut  

Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget. 

 

 

 

 

Patrik Derk                                                            Verner Stadthagen 

stadsdelsdirektör                                                         administrativ chef 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag om en s.k. laglig vägg i Rinkeby-Kista har inkommit till förvaltningen. 

Lagliga väggar benämns också öppna väggar. Förslagsställaren anser att Rinkeby-Kista ska följa 

resten av stadens exempel och bygga lagliga väggar för gatukonst. 

 

I stadens budget för 2016 formuleras att; ”efter många års främjandeförbud för graffiti ska staden, 

genom kulturnämnden, under året genomföra en särskild satsning för att förmedla gatukonstens 

konstnärliga kvaliteter och uttryck till stockholmarna”. 

 

Beträffande förslagsställarens uppgift om att skadegörelser genom klotter på Södermalm ska ha 

minskat sedan lagliga väggar uppförts får förvaltningen konstatera att Södermalms stadsdels-

nämnd beslutat att minst två öppna väggar ska uppföras. Väggarna är dock ännu inte uppförda. 

Enligt uppgifter förvaltningen inhämtat har inte staden uppfört någon vägg överhuvudtaget 

 

Stockholm konst inom kulturförvaltningen ska under året följa arbetet med de öppna väggarna på 

Södermalm och därefter återkomma med förslag om ett gemensamt förhållningssätt inom staden. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden inväntar förslaget om ett gemensamt förhållningssätt innan 

ställningstagande görs om att uppföra någon eventuell öppen vägg. 

 

 

 

 

 

Bilaga 

Medborgarförslag om laglig vägg i Rinkeby-Kista. 
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Medborgarförslaget  

Den 4 november 2015 inkom ett medborgarförslag om en s.k. laglig vägg i Rinkeby-Kista till 

förvaltningen. Förslagsställaren skriver att staden fram till majoritetsskiftet 2014 haft nolltolerans 

mot graffiti, men att flera lagliga väggar uppförts i staden under det senaste året.  

 

Förslagsställaren anser att Rinkeby-Kista ska följa resten av stadens exempel och bygga lagliga 

väggar för gatukonst. I förslaget uppges att kostnaderna för skadegörelser i Botkyrka minskat med 

200 000 kr efter det att lagliga väggar byggts. Även på Södermalm ska kostnaderna för skade-

görelse ha minskat sedan lagliga väggar uppförts. Medborgarförslaget bifogas i sin helhet. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

År 2015 beslutade kommunfullmäktige om en förändring i stadens klotterpolicy som innebär att 

nolltoleransen och främjandeförbudet mot graffiti avskaffas. I stadens budget för 2016 formuleras 

att; ”efter många års främjandeförbud för graffiti ska staden, genom kulturnämnden, under året 

genomföra en särskild satsning för att förmedla gatukonstens konstnärliga kvaliteter och uttryck 

till stockholmarna”.  

 

I medborgarförslaget uppges att kostnaderna för skadegörelser i Botkyrka kommun minskat med 

200 000 kr efter det att lagliga väggar uppförts. Förvaltningen har kontaktat företrädare för Bot-

kyrka kommun som uppger att det inte kunnat konstateras att uppförandet av lagliga väggar på-

verkat kostnaderna för klottersanering. 

 

Beträffande förslagsställarens uppgift om att skadegörelser genom klotter på Södermalm ska ha 

minskat sedan lagliga väggar uppförts får förvaltningen konstatera att Södermalms stadsdels-

nämnd beslutat att minst två öppna väggar ska uppföras. Väggarna är dock ännu inte uppförda. 

Enligt uppgifter förvaltningen inhämtat har inte staden uppfört någon vägg överhuvudtaget.  

 

Stockholm konst inom kulturförvaltningen ska följa arbetet med de öppna väggarna på Södermalm 

och därefter återkomma med förslag om ett gemensamt förhållningssätt inom staden. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden inväntar förslaget om ett gemensamt förhållningssätt innan 

ställningstagande görs om att uppföra någon eventuell öppen vägg. 
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